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Dragu: Situatia economica s-a deteriorat; masurile au venit prea târziu, prea putin,

prea timid

Situatia economica a României s-a deteriorat, iar agentiile de rating au atras atentia asupra riscurilor

fiscal-bugetare, masurile luate venind "prea târziu, prea putin, prea timid", a afirmat miercuri senatorul

USR Anca Dragu, în plenul Senatului, la Ora Guvernului, la care participa si ministrul Finantelor, Adrian

Câciu.

 

"Situatia economica s-a deteriorat de la începutul anului, spuneati ca sunt factori exogeni, pe care nici

dumneavoastra si nici coalitia PNL-PSD-UDMR nu îi putea controla. Totusi, ce ati fi putut face dumneavoastra, ar

fi fost sa luati masuri de contracarare mai rapid, masurile au venit prea târziu, prea putin si prea timid. România

are cel mai scazut rating de tara din UE, Standard & Poor's si Fitch s-au pronuntat recent asupra ratingului suveran

si au atras atentia asupra riscurilor fiscal-bugetare care, daca se materializeaza, ar putea duce România sub nivelul

considerat sigur pentru investitii", a sustinut Anca Dragu.

 

Ea i-a solicitat ministrului Finantelor sa spuna ce intentioneaza sa faca pentru îmbunatatirea ratingului de tara si

pentru prevenirea deteriorarii acestuia.

 

"România a avut si ratinguri mai bune. Am remarcat declaratia dumneavoastra triumfalista, total nejustificata, era

mai corect sa spuneti, domnule ministru, ca ne situam pe ultimul loc în UE si ce intentionati sa faceti pentru

îmbunatatirea ratingului de tara, pentru prevenirea deteriorarii acestuia. Evident ca nu ati abordat acest subiect de

când conduceti ministerul, dar acum aveti un plan în acest sens?", a punctat Dragu.

 

Potrivit senatorului USR, o "situatie îngrijoratoare" o reprezinta costul împrumuturilor Ministerului Finantelor,

rata dobânzii pe care românii trebuie sa o plateasca la împrumuturile pentru finantarea deficitului si a datoriei

publice.

 

"Este cea mai mare rata a dobânzii în Uniunea Europeana, este chiar peste nivelul platit de Serbia, care este o tara

în afara Uniunii Europene si care are un rating de tara sub nivelul de investitii. Puteti explica de ce România se

împrumuta atât de scump, mai scump decât economii cu credibilitate mai scazuta? Dobânzi mai mari platesc si

firmele si persoanele fizice, de exemplu, pentru un credit ipotecar de 30 de ani, de 250.000 de lei, un cetatean

plateste astazi cu 200 de lei mai mult decât platea înainte de cresterea ratelor", a aratat Dragu.

 

Anca Dragu l-a mai chestionat pe ministrul Finantelor cu privire la masurile pe care intentioneaza sa le ia pentru a

pastra tinta de deficit, în conditiile în care cresterea economica a fost revizuita "în scadere".

 

"Din 4,6%, cresterea reala a PIB, estimata la începutul anului, acum a ramas mai putin de jumatate, circa 2%. Asta

înseamna ca veniturile pe care le colectati vor fi mai mici, cheltuielile vor fi mai mari. Ce masuri ati luat sau veti

lua pentru a va asigura ca, desi cheltuielile sunt în crestere si veniturile vor scadea, pastrati tinta de deficit? Ati

încercat o explicatie cu PIB-ul real si PIB-ul nominal? Probabil ca ati vrut sa spuneti ca inflatia, care îi saraceste pe

oameni, dumneavoastra va convine pentru ca umfla veniturile statului. (...) Am o întrebare la care as vrea sa

raspundeti, de ce ati exprimat valoarea voucherelor în euro? Moneda României este leul. (...) Pentru ca nici

dumneavoastra si nici Guvernul nu aveti încredere în economia româneasca si în moneda nationala sau pentru ca

prea seamana cu suta de lei promisa la pensie din balconul CC al PCR?", a comentat Dragu.

 

Senatorul USR i-a reprosat ministrului Câciu ca "îsi permite" sa tina ANAF fara conducere, desi încasarile la zi

sunt "sub asteptari".
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"Despre ANAF: stim bine ca încasarile nu stau chiar bine, daca corectam valorile nominale cu inflatia si taxele si

impozitele amânate, încasarile la zi sunt sub asteptari. Cu toate acestea, domnule ministru, va permiteti sa tineti

ANAF fara conducere, de saptamâni bune. Putem întelege jocurile tranzactionale la nivelul sefilor celor trei

partide din coalitie, dar pe dumneavoastra, domnule ministru, nu v-am auzit îngrijorat de situatia de la ANAF. Nu

v-am vazut sa bateti la usa coalitiei si sa cereti sa numeasca odata un sef la ANAF, pentru ca situatia este critica.

Faptul ca dureaza atât de mult numirea sefului ANAF arata încarcatura politica pe care o are aceasta functie, desi

ar trebui sa numiti un tehnician, care sa puna pe picioare institutia. Directia Antifrauda nu pare ca mai

functioneaza, iar controlul de baza a analizei riscurilor este deja istorie. Precompletarea formularelor si sistemul

electronic i-factura sunt adevarate dezastre, iar mutarea contestatiilor de la ANAF la Ministerul Finantelor a ramas

pe hârtie, plata cu cardul nu functioneaza la multe ghisee ANAF. Ce aveti de gând sa faceti cu ANAF? a sustinut

Dragu.

 

Ministrul Finantelor, Adrian Câciu, este invitat miercuri la dezbaterea "Ora Guvernului" din plenul Senatului, la

solicitarea grupului parlamentar USR, tema fiind "Perspectiva deteriorarii puterii de cumparare a românilor, a

finantelor publice si a echilibrelor macroeconomice ale României". 
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